
S-passiivi (eli ruotsin “varsinainen” passiivi) 

 

Kläderna köptes mer än i fjol. = Vaatteita ostettiin enemmän 

kuin viime vuonna. 

Kött har/hade ätits mindre. = Lihaa on/oli syöty vähemmän. 

Naturen måste skyddas mer och förorenas mindre. = Luontoa 

täytyy suojella enemmän ja saastuttaa vähemmän. 

 

 

Muodostus: 

Muut aikamuodot kuin preesens: 

 

Lisää verbimuodon perään -s 

 

Huom. Jos predikaatti koostuu useammasta osasta (esim. 

Har/hade tai apuverbi), tulee –s vain pääverbin perään 

(har ätits, måste skyddas) 

 

Muodostus preesensissä: 

 

1 Matchen spelas i Tammerfors. = Ottelu pelataan 

Tampereella. 

2 Pengarna används mest till godis. = Rahaa käytetään eniten 

karkkiin. 



3 Böckerna läses av de flitigaste eleverna. = Ahkerimmat 

oppilaat lukevat kirjoja. 

4 Gardinerna sys imorgon. = Verhot ommellaan huomenna. 

5 Hemläxorna görs ofta under håltimmarna. = Läksyt tehdään 

usein hyppytunneilla. 

 

(huom! Vertaa aina preesens-muotoon) 

1 I-luokan verbit, eli preesensissä -ar -päätteiset: spelar/spelas 

_r_ pois, tilalle _s_ 

 

2 preesensissä –er -päätteiset (useimmat II- ja IV –luokat): 

använder/används 

__er_ pois, tilalle _s_ 

 

3 preesensissä -er -päätteiset, joiden vartalo päättyy -s: 

läser/läses 

__r_ pois, tilalle _s__ 

 

4 III-luokan verbit + muut yksitavuiset verbit: syr/sys 

_r__ pois, tilalle _s_ 

 

5 jos preesens = verbin vartalo (höra, hör, göra, gör): gör/görs 

lisää _s_ 

 



Eli helpommin sanottuna: vähän niin kuin käskymuoto: vertaa 

perusmuoto + preesens, ota yhteiset kirjaimet ja lisää s 

Spela, spelar -> spela +s 

Köpa, köper -> köp +s 

Ta, tar -> ta + s 

Göra, gör -> gör +s 

 

*paitsi jos verbin vartalo päättyy -s, passiivissa –es -pääte 

Läsa, läser -> läs +es 

 

Aktiivilauseen objektista (tekemisen kohteesta) tulee 

passiivilauseen subjekti (tekijä): 

 

aktiivi   passiivi  

Jag tvättar bilen.   - > Bilen tvättas. 

Vi har målat huset.  -> Huset har målats. 

Vi älskar henne.  -> Hon älskas. 

 

Jos haluat mainita tekijän, käytetään siihen av-prepositiota: 

Kläderna sys av min mormor. Isoäitini kutoo vaatteet. 

Bilen tvättas av en expert. Expertti pesee auton 

 

 



Jos aktiivilauseessa ei ole tekemisen kohdetta, passiivilauseen 

tekijänä on “det”: 

 

Vi dansar och jublar på bröllopet. -> Det dansas och jublas på 

bröllopet. 

 

Man säger att världen förändras. -> Det sägs att världen 

förändras.  


